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Ny Skolstruktur i Tjörns kommun, en evighetsfråga? 

  
Inte om Liberalerna får tycka till. 

Nu ska du få följa med i vår ”kapitelbok”.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Konkret och tydligt vill vi berätta för dig hur vi tänker och vad vi vill.   

Vi har sagt det förr – vi säger det igen - Tjörns kommun behöver två bra skolnav!  

Ett i Höviksnäs och ett i Bleket/Skärhamnsområdet.  

Vi grundar vårt beslut på de tjänsteutlåtande som varje förvaltning har tagit fram. De 
har fackkunskapen, inte vi. Vi däremot har åsikter som grundar sig på kunskap och 
värderingar. Tillsammans kan vi därför ta fram ett klokt beslut, 

Beslutet vi tar nu ska hålla i minst 50 år framåt. Vi har övervägt vårt beslut noga. 

I sju inlägg/kapitel och i sju bilder kommer vi att förklara vårt val av ny skolstruktur. Vi 

grundar det på: Vad är bäst för barnen, vårdnadshavarna och miljön/säkerheten? 

Vilka synergieffekter vill vi uppnå, vad är bäst för rekryteringen och ekonomin? Vi 

förklarar hur vi tänker. Vi vill också ta del av hur du tänker.  

Nu är nämligen läget att fatta det klokaste av beslut 
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1. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka in den bästa för barnen! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Två större nav innebär INTE att alla från årskurs 1-9 går tillsammans i samma 
byggnad. Självklart olika byggnader och skolgårdar men samlat i nav. Detta 
löser arkitekter. Det lämnar vi med förtroende över till dem. 
 

• Att samla all skolverksamhet i två större nav frigör resurser till eleverna. Större 
skolenheter gör att skolhälsovård, stödpersonal och specialpedagoger finns på 
plats alla dagar i veckan, inte enstaka dagar 
 

• Vi kommer att få större möjligheter att stötta elever med särskilda behov, 
specialpedagoger som kan följa eleven från att de börjar lågstadiet tills de 
lämnar skolan efter nionde klass. 
 

• Kvalitet. Tjörn har barn och unga med mycket goda förutsättningar för hög 
måluppfyllelse, vi måste ge dem en skolstruktur som ger dem möjlighet att nå 
sina mål. 
 

• Eleverna behöver inte bryta upp och byta skolområde när de skall börja på ett 
nytt stadie. Många elever upplever ett skolbyte som mycket jobbigt. 
 

• Vi ger både elever, lärare och annan skolpersonal moderna, trevliga och 

funktionsdugliga lokaler som uppfyller skollagens krav på tillgänglighet och 
speciallokaler. 
 

• Eleverna i Tjörns kommun ska vara grymt stolta för sin skola. Den håller 
nämligen högsta klass 
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2. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka in den bästa 

för vårdnadshavarna! 

• Som vårdnadshavare ska du vara trygg med att ditt barn får den bästa 
undervisningen. Det lyckas vi med då vi har säkerställt personalförsörjningen 
och kompetens. 
 

• Likvärdighet. Två skolor med snarlika förutsättningar ger en ökad likvärdighet 
mellan skolorna. Var du bor ska inte spela någon roll, skolan ska vara grymt 
bra oavsett postnummer 
 

• Vi kan skapa en egen vikariepool. Inga mer lärarlösa lektioner. Ditt barn är i 
trygga händer hela skoldagen 
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3. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka på miljön och 

säkerheten! 

 

  

• Skolbussar kommer att bli flexiblare och fler elever kan få skolskjuts när vi 
endast har 2 skolor att transportera till. 
 

• Nya skolor att ge nya möjligheter till uppvärmning, som tex solceller. 
Byggmaterial som är miljövänligt och bra från start. Lappande och lagande-
tiden är det slut med.  
 

• Laddstationer till personal. Allt fler kommer att välja elbil som 
kommunikationssätt. 
 

• Miljövinster i form av energieffektiva skolor, miljö och hälsofrämjande material i 
skollokalerna ska vara självklart i Tjörns kommun. I Agenda 2030 ska vi nå 
måluppfyllelse 
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4. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka in samverkan och många 
synergieffekter  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Med två nav kan det bli en grym samverkan mellan våra förvaltningar. Det 
kommer att gynna eleverna i massor. Vi vill att du ska se detta, förstå det.  
 
 

• Med två nav kan det bli grym samverkan med föreningslivet. Lokaler för 
studiecirklar och föreningar. Lokalerna skulle i princip kunna användas all 
vaken tid och under helgerna. De släckta rummen efter kl 15 är ett minne blott! 
 

• Många gemensamma utrymmen som kan nyttjas av fritidsverksamhet, tex. 
salar, aulor, fler idrottshallar, scener med mera där föreningar, Kultur- och 
fritidscentra och kulturskolan (DELTA) kan ha sin verksamhet.  
 

• Modernt, helt rätt tänkt! Samverkan är nyckel till framgång. Det gynnar alla, 
hela Tjörn! Vi måste våga se Tjörn som helhet, inte tänka "min, mitt, vårt..."  
 

• VI ÄR MODIGA FÖR TJÖRN SKA IN I FRAMTIDEN! 
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5. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka in den bästa rekryteringen! 

 

• Vår kanske viktigaste anledning till ny skolstruktur – LÄRARNA! 
 

• Större moderna skolor blir attraktiva arbetsplatser och vi ökar våra möjligheter 
att anställa behöriga lärare. Vi måste ha behöriga lärare, de bästa! 
 

• Att välja Tjörn före andra kommuner ska vara ett självklart val då vi har 
toppmoderna, smarta och funktionella lokaler. Det får vi i två moderna nav. 
 

• Liberalerna anser att lärarna är den enskilt viktigaste faktorn i utbildningen. Vet 
du … det är dragkamp om lärare idag och det är väldigt tydligt att nya 
moderna skolor har lättare att rekrytera jämfört med mindre och omoderna.  
 

• De som söker tjänster väljer skola, arbetsplats. Idag är det så. Inte tvärtom 
som kanske många vill tro… 
 

• Genom färre skolor kan vi få bra pedagoger till varje ämne. Speciallärare, 
kultur- och idrottslärare m fl.  
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6. Liberalerna på Tjörn vill i ny skolstruktur tänka in den bästa ekonomin 

 

• Vi frigör andra skollokaler/områden som kan ge plats för nya bostäder, ca: 250 
bostäder. Varje skattebetalare genererar ca: 70 000:-/år till kommunens kassa 
vilket hjälper till att behålla och utveckla skolan och kommunen. 
 

• Vi kan också använda en del av de gamla skollokalerna och inhysa annan 
kommunal verksamhet i, tex. Sociala verksamheten är idag utspridd på 8 olika 
platser och skulle med ovan förslag kunna samlas i en lokal, tex. Kållekärrs 
skola som skulle kunna bli en hubb för hemtjänst och annan social 
verksamhet. 
 

• Tid är pengar, så enkelt är det! Med personal som inte behöver lägga arbetstid 
att sitta i bil, åka emellan skolor kan tid i stället läggas på elever, lokaler mm. 
Det gäller till exempel, speciallärare som slöjd, musik, idrott. Det gäller 
skolhälsovård och personal från TBAB. Vaktmästare, lokalvård etc. Pengarna 
används klokt. 
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7. Liberalerna på Tjörn sammanfattar val av skolstruktur 

 

Liberalerna på Tjörn stöder alternativ 6, utifrån den kunskap vi fått, de åsikter vi har och de 

värderingar vår politik grundar sig på, och kommer därför att rösta på detta. Det vill säga – Två 

nav. Ett i Höviksnäs och ett i Bleket/Skärhamnsområdet.  

Nu vet du vad vi tycker. 

SÅ HÄR YTTRADE SIG FÖRVALTNINGARNA OM DU VILL LÄSA MER 

• Barn- och utbildningsförvaltning anser förslag 6 vara det bästa alternativet. De 

grundar detta på… 

- att LÄRARNA är den enskilt viktigaste faktorn för att våra elever ska klara skolan 

med behörighet till gymnasiet.  

- att förslag 6 anses ge störst möjlighet att rekrytera och behålla duktiga lärare 

framöver. 

• Kultur- och fritidsförvaltningen anser förslag 6 vara det bästa alternativet. De 

grundar detta på… 

• - att det presenterar den mest attraktiva lösningen då det tar ett HELHETSGREPP 

kring kultur-, fritids- och turistfrågor.  

- att tillräckliga och verksamhetsanpassade lokaler och förrådsytor möjliggörs.  

- att större personalgrupper skapar en mer attraktiv arbetsplats vilket ökar möjligheten 

att rekrytera personal. 
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• Socialförvaltningen avstod ifrån att yttra sig i frågan om vilket av de 6 förslagen som 

är att föredra ur skolverksamhetens perspektiv. Det är Socialnämndens uppfattning 

att denna bedömning bör göras av Barn- och utbildningsförvaltningen såsom ansvarig 

för skolverksamheten. 

Nämnden vill dock trycka på vikten av att LSS-verksamheten implementeras både i 

skolverksamheten och fritidsverksamheten genom att denna verksamhet finns i nära 

anslutning till skolan. 

• Samhällsbyggnadsförvaltningen anser 6 vara det bästa alternativet. De grundar 

detta på… 

- att vi möjliggör redan ianspråktagen mark för NYA BOSTÄDER  

- att vi kan skapa säkra trafiklösningar vid skolorna.  

- att vi skapar energieffektiva och miljövänligt hållbara lokaler.  

- att vi kan erbjuda en effektiv skolskjuts till flera elever.  

NU MÅSTE VI FÅ TILL ETT BESLUT! 

 

   FÖLJ OSS PÅ FACEBOOK     FÖLJ OSS PÅ INSTAGRAM 
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Naven som fick fart på skolan 
En fiktiv liten berättelse om hur en förändrad skolstruktur på Tjörn blev bra! 

Varför? Jo, Liberalerna vågade! 

 

1. DET ÄR 2027…. 

 

Det här är Adele, Saga och Birger. De vilar i gräset vid sin skolgård. 

Skolan de går på heter ”NavETT”. Det är ett av de två skolnaven på Tjörn. ”NavEtt” ligger i 

Höviksnäsområdet. Beslutet blev så bra. Tänk att Tjörns politiker vågade ta steget och rösta 

för en förändrad och bra skolstruktur på Tjörn sommaren 2022. Liberalerna var först ut med 

att våga tro på två skolområden, många partier hängde på i omröstningen! 

 

Det fanns de på Tjörn som var oroliga över storskolorna innan omröstningen. De såg nog 

framför sig något helt annat än det som blev. De förstod inte, hade inte kunskap om att 

skolnav är ett område med flera byggnader. De trodde att nav betydde en byggnad och en 

dörr!! Så fel de hade. 

 

Adele, Saga och Birger går i byggnaden för lågstadiet. De har en egen skolgård, egen 

matsal och egna ingångar. Klasserna är inte så stora. Nu går det nämligen att dela dem bra 

då förutsättningarna finns. 

Nu har Tjörn två jättefina skolområden. Barnen är glada att få gå i en toppmodern skola. 

Tjörn är en kommun som fått framtidstro. Inflyttningen har inte låtit vänta på sig, kul! 
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Naven som fick fart på skolan 

2. DET ÄR 2028…. 

 

Fanny har fått jobb på ”NavTVÅ” De ligger på sydvästra Tjörn. Hon är lärare för de yngre 

barnen. När tjänsten dök upp så tvekade hon inte en sekund att söka! Att få jobba i en 

genomtänkt skola, att få jobba i ett arbetslag som kan följa eleverna över hela skoltiden 

känns så bra. 

 

- Jag är så imponerad att en liten kommun som Tjörn ändå är, vågade tänka stort och 

med framtidstro när beslutet togs 2022, säger hon. Liberalerna var modiga, det är jag 

glad för! 

Jag är så stolt över att få jobba här, att skolan är attraktiv det vet jag! Som pedagog 

är jag också glad att det finns ett skolparti, ett parti som sätter undervisning och 

lärande i fokus. Det har alltid Liberalerna gjort. Heja er, avslutar hon. 

 

Tjörn har nu behöriga lärare, starka arbetslag som jobbar långsiktigt med att Tjörn ska ha en 

av landets bästa skolor. Eleverna på Tjörn har nu stora förutsättningar för att lyckas. 
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3. DET ÄR 2029…. 

 

- Varje dag, från måndag till fredag kan vi från skolhälsovården träffa eleverna här på 

skolan! 

 

Vi träffar Nadja som jobbar som skolsköterska på ”NavETT”. Hon arbetar här heltid 

tillsammans med fler från skolhälsan. Det är kuratorer, psykologer, speciallärare och 

skolläkare. 

 

- Jag minns 2022, säger hon. Då åkte vi runt på 7 skolor på denna lilla ö. Vi la ibland 

mer tid på att åka och parkera än att vara med elever. Det kändes inte bra, berättar 

hon.  

Nu är det något helt annat. Elevhälsan är i fokus, vi har tid att se, höra och vara med 

de barn som behöver oss mest. Arbetstiden används rätt! Tänk så bra, det är ju så 

här det ska vara, avslutar hon! 

 

Liberalerna vågade rösta för två skolnav försommaren 2022. En av grunderna till beslutet var 

bland annat Skolhälsovården. Tiden måste prioriteras rätt. Mer tid till barn som behöver oss 

än vägar som klarar sig utan… 
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4. DET ÄR 2030…. 

 

Nu är det inte enbart Tjörns äldreboenden som fått utmärkelser för god och bra mat! 

Skolan har nu också vunnit sitt första pris! Två centralkök i den nya skolstrukturen gav helt 

andra möjligheter till att utveckla skolmaten på Tjörn än tidigare. Personalen är motiverad att 

laga den bästa maten när barnen trivs och äter. 

De två skolnaven som Liberalerna tillsammans med flera andra partier röstade igenom 2022 

har utvecklat köken och nu är det restauranger som eleverna äter i varje dag. Maten som 

lagas är närproducerad och det slängs nästan ingenting. 

- Jag är så stolt över att den nya skolstrukturen röstades fram. Tack vare det fick vi 

möjlighet att upphandla, laga och ta hand om maten på ett hållbart sätt, berättar Inja 

som är måltidspersonal i skolrestaurangen ”ÄtEtt” i Höviksnäsområdet.  
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5. DET ÄR 2031… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Gladast över beslutet 2022 var kanske TBAB! När beslutet togs om ny skolstruktur av 

modiga Liberalerna så jublade vi!  

 

En av fastighetsskötarna berättar att nu är det mycket sällan förstörelse på skolorna 

 

- De två skolområdena byggdes så smart! Inga dolda vinklar, ny spännande arkitektur 

med öppna ytor där många vuxna passerar kvällstid. Det gör att vi ser, hör och 

upptäcker tidigt om det är något fuffens på gång. Sedan är det ju mycket personal 

med som rör sig i byggnaderna dagtid, det gör det ju fantastisk bra, avslutar 

fastighetsskötaren. 

 

Skolgårdarna togs fram i samverkan med föreningslivet på Tjörn och Kultur- och 

fritidsförvaltningen. Det blev både skolskogar, utegym och möjlighet till fina promenadstråk i 

anslutning till skolnaven. 

Precis som skolhälsovårdens personal så fick personalen från TBAB det mycket bättre. 

Ingen flängande och tid i bilar. Fokus på barn och byggnader. Ett win-win som Liberalernas 

driv till beslut 2022 genererade! 
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6. DET ÄR 2032…. 

 

Ikväll ska det firas! NavETT & NavTVÅ fyller 10 år! 

 

10 år har gått sedan beslutet togs om två skolnav, två områden med byggnader samlade för 

elever från förskoleklass till årskurs 9. 

- Helt fantastiskt, tänk att beslutet togs. Det skulle naturligtvis gjorts mycket tidigare, 

berättar Gunnemar Olsson. Han var ordförande i Barn – och utbildningsnämnden när 

beslutet fattades. Men nu togs det 2022 och jag har nog aldrig varit så glad.  

 

-  Liberalerna med flera partier röstade igenom det modigaste beslutet på många, 

många år!  

Några sa att vi var ”garna”. Idag tror jag inte de tycker så. Olyckskorparna satte 

kraxet i halsen. Han skrattar och plirar med ögonen... 

 

Skolorna har multihall. En scen kan enkelt tas fram. Publiken sitter perfekt, alla ser och hör! 

Kvällens föreställningar kommer att bli så bra. Kulturskolans elever har repat ett helt år för 

detta! Det blir dans, teater och musik! För detta är värt att fira! 

Med två skolnav så har det funnits Kulturpedagoger och ungdomskonsulenter mycket mer på 

skoltid nu. De kan vara med på lektioner, på raster, direkt efter skoltiden med mera.  
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7. Och vad hände sen? 2033…. Och framåt 

 

Framgång gav framgång. Beslutet att skapa två skolnav gav bland annat dessa effekter. 

 

✓ Det byggdes hyresrätter i de gamla skolbyggnaderna i Bleket, Skärhamn och 

Rönnäng. 

För många ungdomar blev detta det första egna boendet på Tjörn. Det gick enkelt att 

skapa, förutsättningarna fanns både för att ta fram lägenheter och parkeringsplatser. 

Lokalförsörjningen lyckades på Tjörn 

 

✓ Bredvid skolnaven skapades hundrastgårdar. Det gjorde att vuxna fanns nära skolan, 

vardag som helg. Det blev roliga mötesplatser både för hundar, mattar och hussar! 

 

✓ En skatepark invigdes inte långt efter skolbeslutet. Den blev innovativ och spännande 

och låg i anslutning till ett av naven. Nu är många unga här dagligen. En och annan 

äldre också såklart       

 

✓ En bio och scen såg också dagens ljus. Den hamnade vid det andra navet. 

Synergieffekterna lät inte vänta på sig! 

 

Berättelsen är diktad med framtidstro. 

 

#skolatjörn 

 
Bilderna är fria från www.unsplash.com  

 

http://www.unsplash.com/

